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MOTIE VREEMD "Noord-Holland tegen voedselverspilling en voor lokale inkoop"

De Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 4 maart 2024,

Constaterende dat:
. De provincie Noord-Holland ínzet op lokaal ingekocht voedselen het minimaliseren van

voedselverspilling;
. CircagS%van de Nederlandse bevolkinggeen standaard plantaardig

eetpatroon heefÇ
. Momenteeltijdens door de provincie georganiseerde bijeenkomsten standaard

vegetarische en veganistische gerechten worden geserveerd, met de mogelijkheid om

van tevoren andere eetwensen door te geven.

Overwegende dat:
. Gerechten met vlees, vis en zuivel voor het merendeel van de mensen in

het provinciehuis en op evenementen het standaard eetpatroon is;

. Het standaard aanbieden van vegetarische/veganistische gerechten geen recht

doet aan de werkelijkheid en tot voedselverspilling kan leiden.

Roept het College op om:
o Bij alle door de provincie georganiseerde bijeenkomsten standaard gerechten met

vlees, vis en zuivelte serveren en op basis van dieetwensen vegetarische/veganistische
gerechten aan te bieden;

o Bij d¡t gewijzigde voedselaanbod te blijven inzetten op lokaal ingekocht voedsel en

het minimaliseren van voedselverspilling.

En gaan over tot de orde van de dag

l. Bezaan
PW N-H

D.J. van den Berg

JA21

H.J.F.X. P. Stulemeijer
sOPLUS
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Motie vreemd:

vergadering Provinciale Staten -04 maart agendapunl ll - Motie(s) Vreemd

aan de orde van de dag.

"Asbest doodt nog steeds "

Constaterende dat:

Er vanaf 01-01-2025 (was 2024) een absoluut verbod en einde termijn om

asbest te venrvijderen geldt.
Asbest nog veelvuldig voorkomt in de vorm van golfplaatdaken en als
afscheiding in stallen bij boerderijen.
Asbestcement na 20 jaar gaat verweren en er dan vezels vrijkomen die

ongeneeslijke kanker veroorzaken.
Gedeputeerde Olthof in de commissie leefomgeving ( 15-02-2024) een
fantastische toezegging gedaan heeft met betrekking tot asbest verwijderen
bij Tata Steel, namelijk dat hij verzekert dat aanwezige asbest bij Tata Steel

veruvijderd wordt onder toezicht en volgens de geldende regelgeving. Wat
betekend dat eind dit jaar alle asbest verwijderd is op het terrein van Tata
Steel.

Van mening zijnde dat:

Bij alle gebouwen in Noord-Holland vóór eind van dit jaar asbest venruijderd

dient te zijn.

Roept GS op:

Alles op alles te zetten om alle gebouwen in de provincie Noord-Holland
asbestvrij te krijgen.
Hiervoor met een overzicht te komen hoe Noord-Holland asbestvrij gaat
worden.

En gaat over tot de orde van de dag

SP,
Heidi Bouhlel
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Motie afläfËm+weidevogelgebieden waar de vos geweerd mag worden

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 4 maart
constaterende dat:

Het goedgekeurde faunabeheerplan diverse maatregelen heeft voorgesteld die
nog niet tot het gewenst effect hebben geleid;

De maatregelen die zijn beschreven om de weidevogels te beschermen zowel in
aanschaf en onderhoud erg kostbaar zijn. Daarnaast worden er geen specifieke
locaties genoemd. Hierdoor is het effect van de maatregelen nauwelijks te meten;

overwegende dat

Het geen besproken is in de commissie landelijk gebied we voor efficiënt
faunabeheer staan;

Onze boeren, tuinders en ondernemers economische druk ervaren. Dit komt
bijvoorbeeld door het later maaien om nesten te sparen, het aanpassen van
landbouwmethoden wat extra inspanningen of kosten voor de boeren met zich
meebrengt. Of het verlies van landbouwgrond door het reserveren van gebieden
voor de bescherming van de weidevogels wat tot verlies kan leiden van
beschil<bare landbouwgrond wat impact heeft op bedrijfsvoering.

Ondanks de maatregelen van onze boeren de vos toch vrij spel heeft.

ln sommige gebieden het makkelijk is om sommige maatregelen die genoemd
zijn in het plan toe te passen en te onderhouden.

Er een zorgvuldige balans moet zijn tussen de bescherming van de weidevogels
en de economische belangen van onze tuinders, boeren en ondernemers.

verzoekt G edeputeerde staten

lnventariseren of er voldoende aanbod is van jagers die de boeren en
landeigenaren kunnen helpen met het beschermen van de weidevogels;

Te inventariseren of er voldoende effect is van de maatregelen die genoemd
staan in het faunabeheerplan vos.

en gaan over tot de orde van de dag

Laura Ouderkerken
VVD

Dorien Sijbenga
BBB

AANGENOMEN



AANGENOMEN

Partij voor
de Dieren
Statenf ractie Noord-Holland

Motie Tata Steel: rapport Expertgroep Gezondheid betrekken in beoordeling op concept-NRD

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 4 maart 2024,ler behandeling van
Actualiteit Advies Expertgroep Gezondheid Tata Steel;

constaterende dat:

Tata Steelop 24 januari2024 de concept Notitie Reikwijdte en Detailniveau Heracless -

Groen Staal (concept-NRD) heeft ingediend bijde OD NZKGI;

GS samen met de OD NZKG een beoordeling op de concept-NRD aan Tata Steel opstelt,
waarbij zij de participatie-inbreng meeneemt, waaronder ontvangen zienswijzen en het
advies van de Commissie mer en andere instanties2;

op 28 februari jl. het eerste advies van de Expertgroep Gezondheid lJmond gepubliceerd
'2ts";

deze expertgroep door de staatssecretaris is ingesteld om te adviseren over de
gezondheidseffecten van Tata Steel Nederland en haar plannen om de fabriek in de
lJmond te vernieuwen en te vergroenen;
deze experts adviseren om hun rapport te gebruiken bij het uitvoeren van de

Milieueffectrapportage: "Tevens zijn ze bruikbaar bij het uitvoeren van de Milieu
Effectrapportage (MER), de eerste stap in de vergunningverlening voor de transitie"a;

overwegende dat:

- de Expertgroep Gezondheid lJmond in haar advies duidelijk benadrukt dat gezondheid

een centralere rol moet krijgen in het vergunningenproces;

gehoord de discussie,

roepen GS op:
- in de beoordeling van GS van de concept-NRD aan Tata Steel de inzichten en het advies

van de Expertgroep Gezondheid lJmond te betrekken;

en gaan over tot de orde van de dag

Marc Hanou, Partij voor de Dieren
Kelly Uiterwijk, JA2L

Heidi Bouhlel-Lascaris, SP

Hein Stulemeijer, SOPLUS

Michel Klein, ChristenUnie
Julia Schneeman, Volt

1 Groen Staal - Toezicht op Tata Steel (odnzks.nl)
2 Zie beantwoording Technische vragen iBabs - Vergaderen met inhoud
3 https://open,overheid.nl/documenter/dpc-e7575070cdb7d501d3e92f097d3Obe86d8d6b8c5/pdf
a https://open.overheid.nl/documenten/dpc-e7575070cdb7d501d3e92f097d30be86d8d6b8cS/pdf þ. 5)
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Partij voor
de Dieren SP" \Íclt, AANGEHOUDEN

$talenf rcctie Noord-Holland

Motie Tata Steel: milieueffecten onderzoeken van variant waarbij vervuilende onderdelen eerder

sluiten

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 4 maart 2024, ter behandeling van

Actualiteit Advies Expertgroep Gezondheid Tata Steel;

constaterende dat:

- Tata Steel op 24 januari 2024 de concept Notitie Reikwijdte en Detailniveau Heracless -

Groen Staal (concept-NRD) heeft ingediend bij de OD NZKGI;

- de NRD belangrijk is omdat daarin staat welke milieueffecten zullen worden onderzocht

en welke varianten vergeleken worden in het Milieueffectrapport (MER);

- datgene wat nu niet wordt meegenomen in de NRD later ook niet in de afweging kan

worden betrokken;

- de MER een onderbouwing vormt voor het projectbesluit;

overwegende dat:

- in de concept-NRD een variant ontbreekt waarin gezondheid voor de werknemers en

omgeving voorop staat2;

- GS hier wel bij Tata Steel op heeft aangedrongen ter uitvoering van M41-20233: "Wij
hebben Tata Steel verzocht werkbare ideeën en scenario's die vanuit de participatie zijn

aangedragen te verwerken in de alternatieven en varianten die worden beschreven in de

c-NRD en verder worden uitgewerkt in de MER."a;

- een serieuze en haalbare variant waarbij de meest vervuilende onderdelen eerder

kunnen worden gesloten dan in de plannen van Tata Steel, het voorstel van

www.gezond heidsultimatum. nl;

deze variant onder andere uitgaat van inkoop van halffabricaten (van een fabriek die

schoon produceert);

gehoord de discussie,

roepen GS op:
- in de beoordeling van de concept-NRD op te nemen dat Tata Steel in het MER ook de

effecten op milieu en gezondheid laat zien van een variant waarin de KGF2 in 2025 sluiU

en gaan over tot de orde van de dag.

Marc Hanou, Partij voor de Dieren

Heidi Bouhlel-Bascaris, SP

Julia Schneemann, Volt

1 Groen Staal - Toezicht op Tata Steel (odnzks.nl)
2Zieparagraaf 3.6: de alternatieven en varianten die in de concept-NRD zijn beschreven hebben slechts

betrekking hebben op alternatieven voor technieken of locatie, binnen het bestaande plan.
3 iBabs - Vergaderen met inhoud
a zie o.a. Beantwoording Technische vragen Commissie Leefomgevin g L5-2-2024
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Partij voorÇþfisten
de Dieren Unie

Motie:

GER opstellen parallel aan MER in Groen Staal-Plannen Tata Steel

provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op maandag 4 maart 2024,te

Haarlem, ter behandeling van 'Actualiteit Tata Steel rapport Expertgroep Gezondheid

lJmond'

Constaterende dat:
. Op 28 februarijl. het eerste advies van de Expertgroep Gezondheid lJmond

gepubliceerd is;

o Deze expertgroep door de staatssecretaris is ingesteld om te adviseren over de

gezondheidseffecten van Tata Steel Nederland en haar plannen om de fabriek in de

lJmond te vernieuwen en te vergroenen;
o Gedeputeerde Staten bevoegd gezag en vergunningverlener is bij de Groen Staal-

plannen van Tata Steel;

Overwegende dat:
¡ De expertgroep Gezondheid lJmond adviseert om parallel aan de Milieu Effect

rapportage (MER)van de Groen Staal-plannen een integrale Gezondheids Effect

Rapportage (GER) op te stellen die voorwaardelijk is voor het verlenen van

vergunningen en de maatwerkafspraken;
r Door het opstellen van een GER gezondheid een volwaardige factor wordt in de

onderzoeken naar de effecten van de Groen Staal-plannen;

Verzoekt Gedeputeerde Staten:
o Tata Steeldringend te verzoeken om parallelaan de Mileu Effect Rapportage (MER)

voor de Groen Staal-plannen een Gezondheids Effect Rapportage (GER) op te stellen;

o Tata Steel te verzoeken om de Expertgroep Gezondheid lJmond te betrekken bij het

opstellen van deze GER;

c EZKte verzoeken om in de maatwerkafspraken met Tata Steel het opstellen van een

GER te verwerken;
o Wanneer de GER beschikbaar is de Expertgroep Gezondheid lJmond om advies te

vragen bij de beoordeling van de GER;

o De bevindingen in de GER binnen de wettelijke mogelijkheden te laten meewegen in

de vergunningverlening voor de Groen Staal-plannen;

en gaat over tot de orde van de dag.

Ondertekening,

Kelly Uiterwijk Marc Hanou Michel Klein

CU

AANGEHOUDEN

JA21 Noord-Holland PvdD
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Motie:

'Metingen Tata Steel'

AANGEHOUDEN

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bíjeen op maandag 4 maart 2024, te
Haarlem, ter behandeling van 'Actualiteit Tata Steel rapport Expertgroep Gezondheid

lJmond'

Constaterende dat:
. Op 28 februari jl. het eerste advies van de Expertgroep Gezondheid lJmond

gepubliceerd is;

o Deze expertgroep door de staatssecretaris is ingesteld om te adviseren over de

gezondheidseffecten van Tata Steel Nederland en haar plannen om de fabriek in de

lJmond te vernieuwen en te vergroenen;
o De Expertgroep Gezondheid lJmond in haar advies concludeert dat de precieze

effecten van de Roadmap plus en de Groen Staal-plannen moeilijk te achterhalen

ziin;

Overwegende dat:
o De Expertgroep Gezondheid lJmond constateert dat in de milieujaarverslagen veelal

percentages benoemd worden, terwijl het essentieel is ook absolute meetwaarden te
kennen;

o De Expertgroep Gezondheid lJmond constateert dat er nu geen onderscheid gemaakt

kan worden tussen wat feitelijk gemeten is en wat de verwachtingen zijn;

o De Expertgroep Gezondheid lJmond de noodzaak benadrukt van het gebruik van

absolute cijfers en het openbaar delen van meetmethoden en meetgegevens om

deze verifieerbaar te maken;
o De Expertgroep Gezondheid lJmond als alternatieve optie adviseert om de metingen

te laten uitvoeren door een instituut dat volledig onafhankelijk is van Tata Steel;

Verzoekt Gedeputeerde Staten :

o Met Tata Steel ín overleg te treden over het aanleveren van absolute meetwaarden,

waarbij de meetgegevens en meetmethoden openbaar gedeeld worden en

verifieerbaar zijn;
o lndien Tata Steel meetgegevens niet deze manier kan of wil verstrekken in

samenspraak met Tata Steel, het Rijk, de ODNZKG en de Expertgroep Gezondheid

lJmond een meetstrategie op te stellen, waarin in samenwerking met een van Tata

Steel onafhankelijk instituut metingen worden verricht die in absolute meetwaarden

en verifieerbaar de uitstoot van Tata Steel in beeld brengen;

en gaat over tot de orde van de dag

Ondertekening,

Kelly Uiterwijk
JA2L Noord-Holland

Marc Hanou

PvdD
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Motie:

,Advies expertgroep betrekken bij onderzoek sluiting KGF2'

provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op maandag 4 maart 2024'te

Haarlem, ter behandeling van 'Actualiteit Tata steel rapport Expertgroep Gezondheid

lJmond'

Constaterende dat:
.op28februarijl.heteersteadviesvandeExpertgroepGezondheidlJmond

gepubliceerd is;

¡ Deze expertgroep door de staatssecretaris is ingesteld om te adviseren over de

gezondheidseffecten van Tata Steel Nederland en haar plannen om de fabriek in de

lJmond te vernieuwen en te vergroenen;

¡DeExpertgroepGezondheidlJmondinhaaradviesaangeeftdathetgewenstisdatde
Kooksfabriek 2 sneller dicht gaat dan 2029;

Overwegende dat:
¡GedeputeerdeStatenalsbevoegdgezagmomenteeldoordeoDNZKGlaat

onderzoeken of er grond is om de vergunning van de Kooksfabriek 2 in te trekken;

¡ De Expertgroep Gezondheid lJmond ¡n rraar advies de Kooksfabriek 2 benoemd als

een belangrijke bron van gezondheidsrisico's en overlast door de diffuse emissies van

onder andere PAK's;

a

Verzoekt GedePuteerde Staten :

o ln het onderzoek naar de sluiting van de Kooksfabriek 2 de inzichten en het advies

van de Expertgroep Gezondheid lJmond te betrekken;

I De Expertgroep Gezondheid lJmond te verzoeken alle relevante informatie die de

expertgroepheeftoverdeKooksfabriek2tedelenmethetbevoegdgezagende
oDNZKGendezegegevens,indienrelevant,tebetrekkenbijhetonderzoeknaarde
intrekking van de vergunning van de Kooksfabriek 2;

en gaat over tot de orde van de dag'

Ondertekening,

Kelly Uiterwijk
JA21- Noord-Ho)Wno

Marc Hanou

PvÈD-

Michel Klein

CU
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VERWORPEN

Motie Onderzoek naar alternatieve bestemming terrein Tata Steel

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 4 maart 2024, ter behandeling van

motie vreemd aan de orde van de dag;

constaterende dat:

Er een harde deadline is dat kookgasfabriek 2 en hoogoven 7 gesloten moeten zijn voor 2030;

Het RIVM een causaal verband heeft aangetoond tussen de u¡tstoot van schadelijke stoffen

en de verminderende leeft ijdsverwachting;

ln Nederland het gezondheidsbelang in steeds grotere mate belangrijker wordt geacht dan

het economische belang;

Sanering van de grond wel eens een (te) groot financieel gevolg kan hebben voor het bedrijl
te weten naar schatting tussen de 3 en 18 miljard euro;

van mening zijnde dat

We in een vroeg stadium moeten anticiperen op een ander gebruik van de grond indien Tata

Steel besluit uit Nederland weg te gaan;

roept GS op: 
\

- Om een verkennend onderzoek te doen naar alternatief gebruik van het vrijkomende terrein;

Deze inventarisatie kan een survey zijn van ideeën, zonder vaste vorm, bijvoorbeeld van

gemeenten in de omtrek tot individuele bewoners;

Deze voor te leggen aan PS in de loop van2O25, zodat we ruim op tijd zijn om op een

toekomstige situatie te kunnen inspelen.

en gaan over tot de orde van de dag

Sander Faassen

SOPLUS
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Motie: Tech nische briefing juridische (on)mogelijkheden Omgevingsdienst rondom toez¡cht Tata
Steel

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op maandag 4 maart 2024,ter
behandeling van de actualiteit over Tata-steel;

Constaterende dat:

lnwoners van de provincie recht hebben op een schoon, gezond en duurzaam leefmilieul;
De Expertgroep Gezondheid lJmond (o.l.v. Marcel Levi) vorige week adviseerde om het aspect
gezondheid veel zwaarder mee te laten wegen bij het verlenen van vergunningen;
De Omgevingsdienst NZKG, in opdracht van de provincie, toeziet op een schoon, gezond en
duurzaam leefmilieu voor inwoners van Noord-Holland;
De bedrijfsvoering van Tata Steel vaak zorgt voor een vervuild leefmilieu;
Er regelmatig juridische procedures worden gevoerd rondom de bedrijfsvoering van Tata

Steel, waarbij het staalbedrijf de Omgevingsdienst, belangenorganisaties en bewoners vaak
lijnrecht tegenover elkaar komen te staan;
Tata Steel de grenzen van de wet- en regelgeving meermaals opzoekt (getuige rapporten van
de OD en OvV) en daar (bewust of onbewust) ook wel eens overheen gaat;
Omwonenden en belangenorganisaties er bij GS en PS regelmatig op aandringen juridisch
strenger op te treden tegen Tata Steel;

Overwegende dat:
- De leden van PS niet per definitie juridisch geschoold zijn, en het daarom vaak moeilijk is om

te bepalen wat de juridisch mogelijkheden en onmogelijkheden zijn voor de provincie cq

Omgevingsdienst NZKG;

- Het voor alle betrokkenen, zeker ook voor PS, goed is om te weten wat de juridische
(on)mogelijkheden zijn in dit dossier;

Verzoeken GS:

- Een technische briefing te organiseren rondom de juridische (on)mogelijkheden rondom Tata

Steel, en daar niet alleen juristen van de OD NZKG maar ook andere juridisch deskundigen bij
te betrekken,

En gaan over tot de orde van de dag

Paul Laport
GroenLinks

Pieter Teeuwen
BBB

Tim Wagelaar
PvdA

Kelly Uiterwijk
J421.

Nick Roosendaal

VVD

Julia Schneemann
Volt

Marc Hanou
PvdD

1 Zo is in juli 2022 besloten in de Algemene Vergadering van de Verenigde Naties
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Vastleggen sluiting kooksgasfabriek 2 Tata Steel

Actualiteit
Pieter Teeuwen, BBB Noord-Holland

De Provinciale Staten van Noord-Holland in een vergadering bijeen op 4 maart2024

Constaterende dat:
. ln deze Staten, in de vergadering van oktober 2023, een BBB - WD motie (M119-2023)

is aangenomen, inhoudende dat de KooksGasFabriek 2, vanaf heden afgekort als

KGF2, uiterlijk in 2029 dient te sluiten.
¡ Mede hierdoor wordt in uitingen over de KGF? deze datum van 2029 consequent

gehanteerd, ook door de Tata bedrijven in lJmuiden en de holding in lndia.

. Er tot op heden nog geen duidelijke, ondertekende sluitingsovereenkomst is opgesteld

. De fractie van BBB in de commissie leefomgeving van 15 februari jl. de zorg heeft

uitgesproken over de concretisering van het proces bij Tata Steel mbt het sluiten van de

KGF2.

Overwegende dat:
. Er overeenstemming is over de sluiting van KGF2 uiterlijk in 2029.
r Afgelopen donderdag heeft de Expertgroep onder leiding van hoogleraar Levi nogmaals

benadrukt dat de gezondheidsschade dient te worden voorkomen en een aanscherping
vraagt van bestaande afspraken.

o Er al een aanzienlijke tijd gesproken wordt tussen ons ministerie van Economische
Zaken en Klimaat en Tata Steel over mogelijke financiële vergroenings-ondersteuning.

Spreekt uit dat:
o De noodzaak om volledige bestuurlijke duidelijkheid te geven aan betrokken partijen

zoals omwonende, Tata Steel en toeleveranciers zodat er ruim gelegenheid is eventuele

benodigde veranderingen in goede banen te leiden en verrassingen te voorkomen.

Verzoekt het college van Gedeputeerde Staten:
o Zorg te dragen dat er dit jaar nog, mogelijk in samenspraak met het ministerie van EZK

(mbt de zogenoemde maatwerkafspraken), bestaande afspraken worden geformaliseerd
en er dus een volledige overeenstemming is met Tata dat de KGF2 uiterlijk in 2029 sluit.

o Zorg te dragen dat de gemaakte afspraken hierover worden vastgelegd in overeenkomst
met Tata, alvorens deze overeenkomst ter goedkeuring voor te leggen aan Provinciale

' Staten van NH.

Pieter Teeuwen
BoerBurgerBeweging Noord-Holland

Paul Laport
GroenLinks Noord-Holland

Nick Roosendaal
WD Noord-Holland

Tim Wagelaar
PvdA Noord-Holland

AANGENOMEN
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Motie teleurstel I i ng su m m iere rijksb ijd rage koploperprojecten

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 4 maart 2024, te Haarlem,

Constaterende dat,

- De provincie Noord-Holland 12 miljoen heeft toegekend gekregen voor ingediende

koploperprojecten
- Dit bedrag significant lager ligt dan bij andere provincies het geval is, zowel absoluut

als relatief
- Het ministerie van LNV slechts 5 van de 7 ingediende projecten inhoudelijk

beoordeeld heeft

Overwegende dat,
- De opgaven voor onze landbouw, natuur en waterkwaliteit groot zijn, ook vanuit

financieel oogpunt
- De provincie ook op eigen rol en insteek moet reflecteren hoe het proces rondom de

koplopergelden gelopen is

Spreek uit,
- Teleurgesteld te zijn in de huidige summiere toekenning aan middelen voor

koploperprojecten door het ministerie van LNV aan de provincie Noord-Holland

- Dat de urgentie voor het in samenhang behalen van de doelen zoals gesteld in het

PPLG groot is
- Dat om deze doelstelling te behalen er substantiële middelen van het rijk nodig zijn

En gaat over tot de orde van de dag

lngrid de Sain

BBB
Laura Ouderkerken
WD

Tessa van Wijnen
GroenLinks

Gert-Jan Leerink
PvdA
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Motie bij actualiteit Provinciale Staten op 4 maart 2024
Aanbevelingen van het rijk over PPLG-Noord-Holland

VERWORPEN

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 4 maart 2024;

constateren dat:
. het ri¡k de startversie PPLG Noord-Holland heeft beoordeeld, zie de brief van het ministerie

van LNV d.d.24 oktober 2O23t;
o het coalitieakkoord vermeldt dat de opgaven voor natuur en stikstof, water en bodem,

klimaat en bodemdaling, landbouw, landschap, erfgoed en recreatie in het Provinciaal
Programma Landelijk Gebied (PPLG) worden samengebracht;

overwegen dat:
. het tussentijds beeld met bevindingen uit de integrale beoordeling van ons PPLG door het rijk

weliswaar enkele positieve punten bevat, maar voornamelijk punten die nadere keuzes,
koers, verdere uitwerking of concretisering behoeven;

. de aanbevelingen van het rijk specifieke actiepunten bevatten, die geen uitstel dulden;

. de brief van het college met een reactie hierop2 hier veelal niet op in gaat;
r de eerste begrotingswijziging van2O24 onvoldoende maatregelen laat zien;
. de gebiedsprocessen geen vrijblijvende gesprekken moeten blijven, waarin het doel uit het

oog dreigt te raken;

dragen het college van Gedeputeerde Staten op:
. om in de volgende versie van het PPlG-Noord-Holland duidelijke kaders te stellen voor de

PPLG gebiedsprocessen, waaronder het doelbereik en een tijdpad (1" aandachtspunt brief
LNV pagina 3);

. in de volgende versie van het PPlG-Noord-Holland aan te geven wat de relatie is tussen de

verschillende genoemde maatregelen en hoe deze bijdragen aan het behalen van de NPLG-

doelen (2e aandachtspunt brief LNV pagina 3);
. waar mogelijk direct stappen te ondernemen die de verslechtering van de natuur tegen gaan,

als dat nog niet is gedaan (3" aandachtspunt brief LNV pagina 3);
¡ de volgende versie van het PPlG-Noord-Holland als voordracht in Provinciale Staten te

behandelen;

en gaan over tot de orde van de dag.

Emre Kanik (D66) Jaap Hottebeek (PvdD)

Jutia Schneemann (Vott) Remine Atberts (SP)

1 Document NoordHolland - Brief LNV over VoortÊang provinciale gebiedsproeramma s en eerste maatregelpakketten -

iBabs RIS (bestuurliikeinformatie.nl)
2 Document NoordHolland - Brief aan PS over reactie op terugkoppeling LNV tussentiids beeld met integrale bevindinsen

PPLG - iBabs RIS (bestuurliikeinformatie.nll
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Motie bij eerste begrotingswiiziging 2024 (VD-07)

Kwetsbare doelgroepen in het OV

De Provinciale Staten van Noord-Holland bijeen op 4 maart 2O24 te Haarlem;

constateren dat:
o door de afnemende reizigersaantallen het voorkomt dat haltes en/of lijnen geschrapt

worden;
o de komende jaren er buiten de steden geen groei van bus, tram, metroreizigers

verwacht wordt;
o vooral jongeren en ouderen geen andere optie hebben dan het openbaar vervoer (OV)

te gebruiken;

overwegen dat:
. wanneer er veel afstand overbrugt moet worden om de halte te bereiken er - wanneer

het kan - de auto als optie gekozen wordt in plaats van het OV;

o als er eenmaal ander vervoer gekozen is, de reiziger niet meer terugkomt in het OV.

Provinciale Staten spreken uit dat:
o het bereikbaar houden van essentiële voorzieningen zoals scholen, ziekenhuizen en

winkelcentra een essentiële kernkwaliteit van goed OV is;

o het OV zowel in de steden en dorpen als op het platteland goed te gebruiken moet zijn

voor kwetsbare en van het OV afhankelijke groepen zoals mindervaliden, jongeren en

ouderen;

verzoeken het college:
. bij het maken van beleid voor het OV deze kernkwalite¡ten alt¡jd als uitgangspunt te

nemen;

en gaan over tot de orde van de dag.

Emre Kanik (D66) Jaap Hollebeek (PvdD) Willemien Koning-Hoeve (CDA) Michel Ktein (CU)

CDA

AANGENOMEN
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Motie: Zet EHDF-middelen niet voor andere doelen in

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 04 maart 2024, ter behandeling van

Eerste Begroti ngswijzi gi ng van 2024.

Constaterende dat:
o ln coronatijd het Economisch Herstel- en Duurzaamheidsfonds ten grote van €1"00 mln is

opgezet, met als beleidsdoelen:
o Vermindering van CO2 uitstoot in de gebouwde omgeving
o Versterken van de culturele en maatschappelijke sector
o Meer aanbod van goed geschoold personeel voor de technische sector;

o Corona grotendeels uit ons leven is verdwenen €53 mln uit dit fonds vrijvalt;
o De coalitiepartijen ervoor hebben gekozen deze middelen voor de ambities uit het

coalitieakkoord in te zetten;
o Dit een aanzienlijk deel is van de door de coalitie €136,1 mln vrijgemaakte incidentele middelen

is;

o ln het coalitieakkoord meer beleidsambities zijn opgetekend dan alleen de drie eerder
genoemde fondsdoelen.

Overwegende dat:
o Er effectief beleid voor onder meer het verduurzamen van sociale huurwoningen en

energiebesparende maatregelen voor dorps- en buurthuizen is gevoerd;
o Door onder meer geopolitieke ontwikkelingen de verduurzaming van de gebouwde omgeving

nog urgenter is geworden.
o De vraag naar technisch geschoold personeel door netcongestie en de energietransitie hoger

dan ooit is

vraagt Gedeputeerde Staten om:
o Om de vrijgevallen €53 mln van het Economisch Herstel- en Duurzaamheidsfonds uitsluitend

voor dezelfde fondssdoelen te blijven gebruiken.

En gaan over tot de orde van de dag.

Maik de Weerdt
Volt



AANGENOMEN YLLt ou,-a\ - LeLq

\ôtto Partij voor
de Dieren

Christen
UnieStatèntractiè Nôor<i-Holh¡d

Motie: Specificeren projecten PPLG

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 04 maart 2O24,ler behandeling
van de Eerste Begrotingswijziging van 2024 (VD-07);

Gonstaterende dat:
- er in de eerste begrotingswijziging een bedrag van €10,9 miljoen euro wordt vrijgemaakt

uit de reserve voor PPLG;
- uit de commissie Landelijk Gebied blijkt dat het doelvan dit bedrag is 'doorontwikkelen

van PPLG en het opstarten van de uitvoering';
- de kaders zoals beschreven in de Eerste Begrotingswijziging niet veel duidelijkheid

geven over de inhoud van de projecten, slechts over de processen om tot een uitgave te
komen;

Overwegende dat:
- meerdere rapporten aantonen dat de stikstof-aanpak voorlopig niet afdoende is, en dat

er duidelijke keuzes gemaakt moeten worden om de doelen te behalenl;
- het Rijk voorlopig nog niet over de brug komt met de door Provincie Noord-Holland

aangevraagde bedragen;
- er zo snel mogelijk duidelijkheid nodig is over de uitvoering van PPLG;
- agrarische ondernemers herhaaldelijk oproepen duidelijk te zijn over de PPLG en

stikstof-doelen;
- geld dat nu al beschikbaar is, zo snel mogelijk moet worden ingezet om het landelijk

gebied 'mooi, leefbaar en gezond te houden'2

vraagt Gedeputeerde Staten om:
- Bij het aanleveren van de kaderbrief verder te specificeren welke projecten in

aanmerking komen voor een voorschot uit de vrijgemaakte reserve, en waarom deze
projecten

- uiterlijk op commissievergadering Landelijk Gebied van 17 juni aan PS terug te
koppelen.

En gaan over tot de orde van de dag.

Volt
Julia Schneemann

PvdD
Jaap Hollebeek

D66
Emre Kanik

CU

Michel Klein

thttps://nos.nl/co

oelen-te-halen

D66
noord-holland

2https://wwwnoord-
PPLG
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ProvÍnciale -(taten Noord'Holland 5t¡tenf ractie Noord-Holland

Breng consequenties van de wind- en zonneladder in beeld

De ProvincialeStaten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 4maart 2024,ter besprekingvan
agendapunt 9, "Eerste begrotingswij ziging 2O24 (VD-07).",

constaterende dat:
¡ GS momenteel werkt aan een afwegingskader voor de plaatsing van windmolens, de

zoge naamde "windladde r";
¡ GS ook voornemens is een "zonneladder" te maken, waarin onder andere de afspraken

worden uitgewerkt die zijn gemaakt tussen het Rijk, de provincies, gemeenten en de
waterschappen over het 'Nee tenzij' beleid voor zonnepanelen op landbouw- en
natuurgronden;

o de coalitie heeft afgesproken ruimte te bieden aan andere partijen om de afspraken uit de
Regionale Energie Strategieën uit te voeren, en waar nodig ondersteuning te bieden;

. de septembercirculaire meldt dat de provincie geld zalontvangen voor de Regionale
Ene rgiestrategie ë n,

overwegende dat:
. de afwegingskaders effect kunnen hebben op de snelheid en mate waarin eerder

afgesproken ambities in de RES gerealiseerd kunnen worden;
o initiatieven die al in ontwikkeling maarnog nietvergund zijn geconfronteerd zullen worden

met een nieuw kader;
. hetvooreenzorgvuldigebesluitvormingoverdewind-enzonneladderhetbelangrijkisdeze

consequenties In beeld te hebben,

verzoeken het college van Gedeputeerde Staten om:
¡ in kaart te brengen wat de verwachtte effecten zijn van de nieuwe afwegingskaders op:

o reeds in ontwikkeling zijnde maar nog niet vergunde initiatíeven,
o de haalbaarheid van de RES-doelen, en
o de timing van projecten en het moment waarop de doelen bereikt zijn;

¡ ditoverzichtgelijktijdismetdepresentatievandewindladderendezonneladderaan PSaan

te bieden,

en gaan overtot de orde van de dag.

Michell(lein
Christe nU nie

Emre Kanik
D66

Dennis Heijnen
CDA

¡{OORÞ-HO¡-LAfYD

Marieke van Aesch

Partij voor de Dieren

Julia Schneemann
Volt

CDA
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Motie: alternatief voor PPLG reserve

Provinciale Staten van Noord-Holland, in vergadering bijeen op 04 maart 2O24,ter behandeling van
Eerste Begrotingswijziging van 2024.

Constaterende dat:
. . Het PPLG voor een transitie staat waarin meerdere beleidsdoelen samenkomen;

¡ ln deze transitie investeringen nodig zijn;
¡ Hetvoorstel van de reserve een maximale doorlooptijd van drie en een half jaar heeft.

Overwegende dat:
r Er voor een succesvolle transitie langetermijnbeleid en daarmee lange termijn financiering nodig

is;

¡ De Rijksoverheid al experimenteert met andere administratieve vormen om transities te
financieren;

o Een PPlG-financieringssystematiek die los staat van de waan van de dag in de politiek bijdraagt
aan draagvlak en daarmee het succes van de transitie.

vraagt Gedeputeerde Staten om:
¡ Onderzoek te doen naar alternatieve administratieve vormen om het PPLG te begroten;
¡ Deze vormen uiterlijk 24 luni aan de commissie Bestuur voor te leggen;
¡ Hier besluitvorming over voor te bereiden.

En gaan over tot de orde van de dag

Maik de Weerdt
Volt




